
Svar fra Enebakk AP 
 
Arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Enebakk Arbeiderparti har jobbet for at Østmarka nasjonalpark skal vedtas og støttet den. I 
tillegg har vi spilt inn Enebakk kommunes areal i Kristenseteråsen til vern sammen med 
nasjonalparken, men uten å få støtte av dagens posisjon. Hvis vi kommer i posisjon, kommer 
vi umiddelbart til å sende inn forslag om det. Vi har også bedt om at kommunens vassdrag 
(elver/bekker av en viss størrelse) gjennomgås og at det lages planer for disse – både med 
tanke på bruk og vern. Videre har vi vårt program at vi aktivt skal søke etter andre områder 
for vern i kommunen 
 

2. Nei  
 

3. Vi vil bl.a. oppfordre til å i større grad benytte vår nærhet til NMBU og naturkompetansen der 
for å øke kunnskapsnivået i egen kommune, f.eks. ved bruk av masterstudenter 
 

4. Ja, vi er sterkt tilhengere av samarbeid internt i og på tvers av kommuner og vil aktivt støtte 
nettverk og annet som kan bidra til økt kompetanse 
 

5. Vi har ingen planer om å foreslå områder for vind- eller solkraft i kommunen og har heller 
ikke foreslått dette i pågående kommuneplanarbeid. Vi vil ikke støtte eventuelle private 
forslag om energianlegg som går på bekostning av naturverdier.  
 

6. Enebakk kommune har mye spredt hyttebebyggelse. Vår holdning i pågående 
kommuneplanarbeid er at det ikke skal legges til rette for storstilt utbygging eller fortetting av 
hytteomårder i Enebakk 
 

7. Enebakk Arbeiderparti har programfestet at vi vil utvikle klimabudsjett for Enebakk kommune. 
Det er et viktig verktøy. Vi vet allerede at transport er en av de største kildene til klimagasser 
i kommunen og vi skal derfor også aktivt påvirke fylkeskommunen og andre sentrale aktører 
for å sikre et godt kollektivtilbud til, fra og på tvers av Enebakk og jobbe for å få etablert 
tilstrekkelig med innfartsparkeringer 
 

8. Dette har vi ikke tatt stilling til.  
 

9. Dette har vi ikke tatt stilling til.  
 
Jordvern og matsikkerhet 
 

10. Enebakk er en landbrkskommune og Enebakk Arbeiderparti går mot nedbygging av matjord. 
Vi har også programfestet at vi skal etablere funksjon i kommunen som kan bidra til utvikling 
av bl.a. landbruket med bærekrafige og innovative metoder 
 

11. Enebakk Arbeiderparti går mot nedbygging av jordbruksareal. Om dette skal festes i et 
absolutt forbud har vi ikke tatt stilling til. 
 

12. Enebakks renseanlegg har per i dag ikke nitrogenrensning. Enebakk Arbeiderparti har ved 
flere anledninger løftet problemstillingen og i pågående planarbeid jobber vi for å sette av 
arealer til en eventuell utvidelse av dagens renseanlegg. Enebakks renseanlegg har 
avrenning til Glommavassdraget og igjen til Oslofjorden, og for Enebakk Arbeiderparti er det 
viktig at vi tar vårt ansvar for en frisk fjord.  
 
 



 
 
Skog/marka 
 

13. Som politikere er det viktig at vi stiller krav til administrasjonen slik at saksgrunnlaget gir best 
mulig grunnlag for å ta riktige avgjørelser. Enebakk Arbeiderparti har ved flere anledninger 
oppfordret til samarbeid med andre aktører, som for eksempel NMBU for å sikre at 
kommunens kunnskapsgrunnlag er mest mulig oppdatert.  
 

14. Ja. Enebakk Arbeiderparti har jobbet aktivt for at Enebakk kommune skal støtte etableringen 
av Østmarka nasjonalpark. Vi har også foreslått frivillig vern av flere av kommunens arealer.  
 

15. - 
 

16. Ja. Som lokalpolitikere må vi veie ulike interesser mot hverandre. Enebakk Arbeiderparti vil 
jobbe aktivt for å at Enebakk kommune innfrir våre forpliktelser. 
  

17. Dette har vi ikke tatt stilling til, men har ingen umiddelbare planer om å endre 
skogforvaltningen 
 

18. Dette har vi ikke tatt stilling til.  
 

19. Ja, de er allerede samorganisert og dette ivaretas 
 

20. Det har vi ikke tatt stilling til 
 
Stedsidentitet 
 

21. Ja. Enebakk Arbeiderparti bruker aktivt emneknaggen #StoltEnebakking. Dette handler om å 
bygge stedsidentitet og stolthet til egen kommune og nærhet til og bruk av vår flotte natur er 
en viktig del av dette arbeidet. Vi har blant annet brukt dette aktivt for å få gjennomslag for 
nasjonalpark. Vi har også støttet at våre områder legges inn som spesielt verdifulle 
kulturområder, mens dagens posisjon har arbeidet imot 
 

22. Vi vil ha fokus på tema og har programfestet at vi skal være en mer aktiv kravstiller i 
utbyggingssaker enn dagens posisjon har vært – bl.a. for å ivareta både natur og kulturmiljø. 
Om virkemiddelet blir en prosedyre er ikke avklart 
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